
 
 

 

 
CRÒNICA DEL PLE ORDINARI DEL DIJOUS 21 DE MARÇ DE 2024 
  
1.- APROVACIÓ DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS  
El Ple va aprovar les actes de les sessions plenàries del dia 21 de desembre de 2023 i de 
25 de gener de 2024.  
En relació a l’acta del 25 de gener, el portaveu d’En Comú Podem va demanar una 
correcció i la Secretària accidental va comentar que tornaria a visualitzar la gravació de la 
sessió i, si el que comentava el regidor era correcte, incorporaria l’esmena a l’acta.  
UNANIMITAT 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS D'ALCALDIA  
Es va donar compte al Ple dels Decrets d’Alcaldia emesos del 15 de gener al 6 de març de 
2024, que van del número 7 al número 258. 
La portaveu d’ERC va donar les gràcies a la Secretària accidental per la deferència d’enviar 
decrets, a partir d’ara, el dia 1 de cada mes.  
 
3.- ADHESIÓ A LA BORSA SUPRAMUNICIPAL DE TÈCNIC/A AUXILIAR DE 
BIBLIOTECA 
El Ple va aprovar de delegar a favor de la Diputació de Barcelona la competència de 
selecció per constituir una borsa supramunicipal de personal laboral temporal, en la 
categoria de Tècnic/a Auxiliar de Biblioteques, assimilat al subgrup funcionarial C1, pel 
sistema d’oposició.   
L’Alcalde va comentar la comoditat que representa per l’Ajuntament fer aquest tràmit de 
forma supramunicipal.  
Tots els grups polítics van estar-hi d’acord.  
UNANIMITAT 
 
4.- APROVACIÓ INICIAL DEL REGLAMENT DE RÈGIM INTERN DEL LOCAL SOCIAL DE 
CAN FARELL  
El Ple va aprovar inicialment el Reglament de règim intern de l’ús del local social de Can 
Farell durant el cap de setmana.  
La regidora de Cohesió social va explicar que aquest reglament donava resposta a una 
demanda de la ciutadania i que representava donar un nou ús a aquest local social durant 
el cap de setmana.  
La portaveu d’ERC va comentar que si funcionava amb aquest local social es podia fer 
extensiu a la resta, la qual cosa també va indicar la regidora d’En Comú Podem.  
La portaveu de Junts va dir que es podria fer un estudi de com va.  
UNANIMITAT 
 
5.- APROVACIÓ DE LES BASES I LA CONVOCATÒRIA DE LLOGUER DE PISOS 
MUNICIPALS 
El Ple va aprovar les bases del procés d’adjudicació d’habitatges amb 
protecció oficial destinats al colꞏlectiu jove, al colꞏlectiu amb mobilitat 
reduïda i al colꞏlectiu general amb dificultat per accedir al mercat lliure de 
lloguer d’habitatge ubicats als barris de Ca l’Artigues i Can Salgot.  
L’Alcalde va proposar de crear una taula de seguiment amb representants 
de tots els partits polítics.  



 
 

 

 
La portaveu d’ERC va aprofitar per recordar la cessió de terrenys del centre urbà a 
l’INCASÒL per a la construcció de 80 pisos i va preguntar per l’inici de la urbanització. 
L’Alcalde va respondre que s’havia endarrerit el procés per una alꞏlegació. 
El portaveu d’En Comú Podem va dir que no estava d’acord amb els ingressos mínims i 
màxims exigits per accedir a la convocatòria, ja que una persona amb uns ingressos de 
12.000 € anuals, que tenia més dificultats econòmiques, quedava fora de la convocatòria, 
mentre que una altra persona amb uns ingressos de 34.500 € l’any podia accedir-hi.    
El portaveu del PSC va contestar que la funció dels habitatges de protecció oficial no era 
l’emergència habitacional i que hi ha altres pisos que compleixen aquesta funció.  
La portaveu de Junts va proposar de crear un comissió per parlar sobre el tema de 
l’habitatge.  
L’Alcalde va contestar que hi havia la Comissió d’Urbanisme on es pot tractar aquest tema.  
El portaveu del PP va comentar la necessitat dels pisos socials i va dir que aquest procés 
havia estat transparent i compartit amb l’oposició.  
El portaveu de Vox va dir que no veia gaire clar aquest tema. 
PSC: A FAVOR 
ERC: A FAVOR  
EN COMÚ PODEM: EN CONTRA 
JUNTS: ABSTENCIÓ 
PP: A FAVOR 
VOX: ABSTENCIÓ  
 
6.- AFERS URGENTS.  
No n’hi havia. 
 
7.- MOCIONS.  
 
Mocions de Junts: 
 
7.1- Moció per la visibilització de les persones amb altes capacitats i per reivindicar la 
destinació de majors recursos a l’EAP, a les escoles i als instituts.  
Aquesta moció proposava, entre altres punts, que l’Ajuntament ilꞏlumini la façana de 
l’Ajuntament cada 14 de març, Dia Mundial de les Altes Capacitats, i que s’impulsin 
campanyes, xerrades i jornades que ajudin a les famílies, l’alumnat i els equips 
professionals, com ara equips docents, EAP, psicòlegs municipals, a conèixer aquesta 
realitat.  
El portaveu del PSC va comentar la importància de la integració d’aquestes persones dins 
del sistema ordinari i la necessitat de més recursos, menys alumnat per classe i més 
professorat.  
La portaveu d’ERC va expressar la necessitat d’un acompanyament personalitzat 
d’aquestes persones i va dir que, tot i no ser una potestat de l’Ajuntament, 
l’administració local ha de colꞏlaborar amb les escoles, millorar les 
instalꞏlacions i fer propostes.  
La regidora d’En Comú Podem va dir que calia ajudar a aquest alumnat i 
a les seves famílies així com donar suport al professorat i millorar el 
sistema educatiu.  
 



 
 

 

 
El portaveu del PP va dir estar d’acord amb la moció, tot i trobar-ho una mica elitista, i va 
comentar els resultats del darrer informe PISA a Catalunya per reclamar a la Generalitat 
més diners en educació per tornar als nivells d’abans de la pandèmia. 
El portaveu de Vox, davant la proposta de Junts d’ilꞏluminar la façana de l’Ajuntament, va 
preguntar perquè no s’ilꞏluminava també en altres ocasions. 
L’Alcalde va contestar que s’estava treballant en un proposta de dies especials i que quan 
es tingués preparada es passaria a l’oposició.  
UNANIMITAT 
 
7.2.- Moció per la continuïtat del Gran Premi de Fórmula 1 al Circuit de Barcelona-
Catalunya més enllà de 2026. 
Aquest moció proposava, entre altres punts, expressar el compromís de Lliçà d’Amunt amb 
el Circuit de Barcelona-Catalunya, com a equipament de país situat molt proper al nostre 
poble i amb la Fórmula 1, així com també amb Montmeló.  
El portaveu del PSC va comentar que dins del Consell Comarcal s’estava treballant una 
proposta amb tots els partits polítics per acordar un text comú i va proposar de deixar 
aquesta moció sobre la taula a l’espera del text consensuat per aprovar-lo en el proper Ple.  
ES VA DEIXAR SOBRE LA TAULA 
 
7.3.- Moció per a la defensa del petit comerç local i de proximitat.  
Aquesta moció proposava, entre altres punts, crear una taula del petit comerç local i de 
proximitat, formada pels petits comerços locals i de proximitat del poble que vulguin 
participar-hi, l’Associació de Comerciants i Serveis de Lliçà d’Amunt, l’Ajuntament, experts 
en matèria de comerç com la Fundació Comerç Ciutadà, propietaris de locals, Agents 
immobiliaris, i tots els grups polítics representats al ple municipal, per a fer una diagnosi 
compartida de la situació del petit comerç local i de proximitat, i buscar solucions per a 
fomentar-ho, i fer propostes per ajudar als petits comerços, ja existents i per a buscar nous 
comerços que generin un efecte crida que sigui beneficiós per al poble.   
El portaveu del PSC va dir que el seu partit estava d’acord amb els punts 2, 3 i 4 de la 
moció, en contra del 7è i va proposar canvis de redactat en els punts 1, 5 i 6. Segons el 
regidor socialista, ja hi ha una Taula de dinamització econòmica i social que potser cal 
potenciar i incloure-hi nous agents. També va dir que ja hi ha una relació fluïda amb el petit 
comerç a través de la regidoria de Promoció econòmica i el SEOVT. A més, va proposar 
de fer un estudi en profunditat a través d’alguna ajuda tècnica de la Diputació, i fer un 
acompanyament en els tràmits. I va comentar que ja els semblava bé la centralització 
d’ajudes a través de l’associació de comerciants, tot i que es podia fomentar el creixement 
d’aquesta. Sobre el punt 7è, que proposava que l’Ajuntament llogui locals buits per a la 
implantació de noves activitats, el portaveu del PSC va parlar de l’experiència del Mercat 
de Ca l’Artigues i els locals comercials d’aquell àmbit, que va qualificar d’exitosa, i va 
anomenar el projecte del centre urbà per a nous espais.  
La portaveu d’ERC va comentar que, en un món globalitzat, la compra en 
el comerç local no s’ha de deixar perdre i s’ha de potenciar.  
La regidora d’En Comú Podem va dir que cal impulsar el consum en el petit 
comerç i va estar d’acord amb les millores de redactat proposades pel 
PSC, sobretot en l’acompanyament en els tràmits, però, a diferència del 
PSC, va dir estar d’acord amb el punt 7 per donar una solució als locals 
buits.  



 
 

 

 
El portaveu del PP es va posicionar a favor del petit comerç, que va qualificar de pedra 
angular, i va dir que calia potenciar la Taula de dinamització econòmica i social i afegir-hi 
altres actors, a més d’ajudar els comerciants, però no va estar d’acord en la solució 
proposada per als locals buits.  
El portaveu de Vox va dir que Lliçà d’Amunt era un poble mort en relació al comerç i que 
calia potenciar-lo, però va comentar que no aprovava la proposta per als locals buits.  
DEL PUNT 1 AL PUNT 6: UNANIMITAT, AMB ESMENES EN ELS PUNTS 1, 5 I 6 
PROPOSADES PEL PSC 
PUNT 7: ERC, EN COMÚ PODEM I JUNTS, A FAVOR; PSC, PP I VOX, EN CONTRA 
 
7.4.- Moció de suport a la pagesia catalana. 
Aquesta moció proposava, entre altres punts, mostrar el ple suport a la pagesia del nostre 
poble i de tot Catalunya i iniciar una campanya de comunicació per prestigiar la pagesia i 
fomentar el consum de productes de proximitat.  
El portaveu del PSC va dir que el nostre municipi és un bon exemple de com el món rural 
ha minvat i que estava totalment d’acord a millorar el sector i fer-lo atractiu per a noves 
generacions.   
La portaveu d’ERC va parlar de crisi agrària global i va dir que la burocràcia és pesada 
però assegura la qualitat dels aliments. També va dir que proposar preus justos i incentius 
fiscals pot ser econòmicament inviable. I, va afegir que promoure el consum de productes 
locals és una iniciativa vàlida, però no és realista pensar que aquesta campanya tindrà un 
impacte significatiu en la situació econòmica dels pagesos. Per això, aquest partit va 
proposar instar a l’Estat espanyol a paralitzar la negociació d’acords de lliure comerç amb 
tercers països i aplicar un major control de les importacions, a més d’establir clàusules 
mirall en el comerç en països fora de la Unió Europea. 
La regidora d’En Comú Podem va dir que calia donar suport als pagesos i que és molt 
important uns preus justos i menys tràmits burocràtics, i potenciar la compra de productes 
de proximitat, fent ús del mercat setmanal i de les cooperatives.  
El portaveu del PP va parlar de la tradició agrària de Catalunya i va dir que calia donar 
oportunitats a uns professionals amb una mitjana d’edat de més de 60 anys i sense relleu 
clar.  
El portaveu de Vox va comentar que el seu partit havia estat el promotor de la tractorada. 
UNANIMITAT 
 
Moció d’En Comú Podem: 
 
7.5.- Moció per a implementar mesures equitatives i compartides en la lluita contra la 
sequera i per un servei d’aigua de qualitat a Lliçà d’Amunt.  
Aquesta moció proposava, entre altres punts, que l’Ajuntament procedeixi 
a la rectificació de l’ordenança municipal d’estalvi d’aigua per a tornar a 
incloure l’obligació de la concessionària d’incrementar el rendiment de la 
xarxa un 2% anual fins a arribar a un mínim del 85% i que doti les partides 
pressupostàries destinades al manteniment i a les inversions en les 
infraestructures híbrides de competència municipal augmentant el  
 



 
 

 

 
pressupost acordat pels grups municipals en el mandat 2015-2019 de 200.000€/anuals a 
400.000€/anuals.  
La regidora de Companyies de serveis va dir estar a favor de totes aquelles polítiques que 
estiguin a favor de la sequera, però que no estava d’acord amb alguns punts de la moció 
per qüestions tècniques. La regidora del PSC va explicar que no es pot obligar a la 
concessionària a millorar la xarxa perquè arribi a un rendiment del 85%, encara que hi hagi 
voluntat política, perquè tècnicament és inviable. Va explicar que hi ha un desfasament del 
consum que s’imputa com a baix rendiment que prové de fraus, neteja de dipòsits, hidrants, 
fugues... I va dir que la xarxa actual del poble té un rendiment del 69%, molt semblant a la 
d’altres municipis similars al nostre. En relació a augmentar la partida pressupostària 
destinada a la millora de la xarxa d’aigua potable, la regidora de Companyies de serveis va 
comentar que si es destinen més diners a la xarxa d’aigua es deixarien d’invertir en altres 
necessitats com l’asfaltatge o els contenidors, i va dir que s’havien buscat alternatives com 
l’ajuda de la Generalitat de prop de 500.000 € del Fons Next Generation per a la renovació 
de la xarxa d’aigua de Mas Bo-Can Lledó. En relació a fer una auditoria, la regidora del 
PSC va explicar que primer es vol digitalitzar la xarxa i després, amb dades més fiables, 
fer un pla director. En relació als refugis climàtics, la regidora va dir que ja s’estava estudiant 
i s’estava pendent de les directrius de la Generalitat. I, sobre el tema de suspendre la 
tramitació de planejaments urbanístics associats a la implantació d’activitats turístiques que 
suposin consum d’aigua, la regidora va contestar que legalment no es pot fer.  
La portaveu d’ERC va dir que és important impulsar mesures per lluitar contra la sequera i 
millorar la qualitat del servei d’aigua, i que creuen que l’actual partida pressupostària que 
s’hi destina és baixa i que caldria demanar una subvenció a la Diputació. Segons ERC, cal 
invertir en la salut dels residents i preservar el medi ambient.  
La portaveu de Junts va comentar que es tractava d’una moció complementària a la de la 
pagesia i va dir que l’aigua és vida i s’ha de protegir.  
El portaveu del PP va contestar fent alꞏlusió als pressupostos autonòmics votats en contra 
pels Comuns i que ha portat a postergar els pressupostos estatals, i al possible vot en 
contra dels pressupostos de Barcelona i el fet de voler tombar els de Lliçà d’Amunt.  
El portaveu de Vox va preguntar per la implicació de l’Estat espanyol i va parlar del 
transvasament de l’Ebre a Barcelona. També va dir que l’Estat espanyol s’està carregant 
els embassaments que va instalꞏlar Franco.  
DEL PUNT 4 AL PUNT 7: UNANIMITAT 
PUNTS 1, 2, 3 I 8: ERC, EN COMÚ PODEM, JUNTS I VOX, A FAVOR; PSC I PP, EN 
CONTRA 
 
Moció d’ERC: 
 
7.6.- Moció sobre el Dia internacional de l’eliminació de la discriminació social. 
Aquest moció proposava, entre altres punts, declarar Lliçà d’Amunt població lliure de 
qualsevol discriminació i mostrar el rebuig a qualsevol expressió de 
caràcter racista o que impliqui discriminació racial o de qualsevol altra 
mena.  
La regidora d’Igualtat, gènere i LGTBI va dir estar d’acord amb la moció i 
la va lligar al 8 de Març en el sentit que defensava l’accés i la garantia dels 
drets i oportunitats a diferents colꞏlectius de persones. La regidora del PSC  
 



 
 

 

 
també va demanar suport per als professionals que estan en contacte directe amb les 
persones que pateixen violència racista. També va destacar dues de les mesures de 
compromís per un país lliure de racisme: la medicina amb perspectiva de gènere i la 
perspectiva antiracista de l’esport. 
La regidora d’En Comú Podem  va dir estar en contra de qualsevol tipus de violència, de 
caire racial o per raó de gènere, i va comentar la importància de donar suport a les persones 
que ho pateixen perquè puguin denunciar els fets, a més de treballar des de l’escola i des 
de les polítiques municipals. També va felicitar l’Ajuntament per haver aconseguit el 
Distintiu per la Igualtat de Gènere per part de l’Associació Forgender Seal i per continuar 
treballant amb la Taula feminista.  
La portaveu de Junts va dir estar a favor de la igualtat i en contra de qualsevol tipus de 
discriminació, i va recordar els protocols existents que cal utilitzar com a eina de detecció i 
prevenció.  
El portaveu del PP va dir compartir la moció, però va retreure el racisme ètnic, a més del 
cultural, promulgat, segons ell, des del nacionalisme català. I va concloure que el 
nacionalisme excloent no hauria de tenir cabuda ni en el municipi ni a la regió.  
El portaveu de Vox va dir que, segons dades dels Mossos d’Esquadra, els delictes d’odi 
amb motivació racial són els més freqüents a Catalunya després dels LGTBI. I va preguntar 
per què a España i a Catalunya hi ha la porta oberta als immigrants sense papers.  
PSC: A FAVOR 
ERC: A FAVOR  
EN COMÚ PODEM: A FAVOR 
JUNTS: A FAVOR 
PP: A FAVOR 
VOX: EN CONTRA 
 
Moció de Vox: 
 
7.7.- Moció per la instalꞏlació de tanques preventives d’accidents.  
 
Aquesta moció proposava la instalꞏlació de tanques preventives d’accidents a la rotonda 
que va del carrer de Francesc Macià a Lliçà de Vall i al pont de la cruïlla que va del barri 
de Can Roure al CAP de Palaudàries.  
L’Alcalde va proposar de deixar la moció sobre la taula i tornar-la a presentar amb una 
forma correcta.  
ES VA DEIXAR SOBRE LA TAULA 
 
8 .- PRECS I PREGUNTES. 
En Comú Podem va presentar dues preguntes relatives a les classes de ioga als Centres 
Cívics i a un cas d’assetjament escolar al municipi.  
Vox va presentar set preguntes sobre els semàfors de control de velocitat, 
la inversió a Can Malé, el destí de Can Malé, la rendibilitat dels locals 
socials, les multes del radar mòbil per excés de velocitat, la cobertura de 
telefonia mòbil i el sentit de circulació dels carrers.  




